

MILITARY GOVERNMENT-AUSTRIA

PROCLAMATION No. 1

TO THE PEOPLE OF AUSTRIA

Pending the establishment of an Allied Commission for Austria by the Government of the United Kingdom, the United States of America, the Union of Soviet Socialist Republics and by the Provisional Government of the French Republic, I, HAROLD R. L. G. ALEXANDER, G.C.B., C.S.I., D.S.O., M.C., A.D.C., Field Marshal, Supreme Allied Commander Mediterranean Theatre of Operations and Military Governor, hereby proclaim:—

I

The Allied Forces enter Austria as victors inasmuch as Austria has waged war as an integral part of Germany against the United Nations.

II

Nevertheless, the Governments of the United Kingdom, the United States of America and the Union of Soviet Socialist Republics have in the declaration on Austria issued at Moscow on the 1st November, 1943, affirmed their agreement that Austria shall be liberated from German domination and their wish to see her re-established in freedom and independence. In this declaration Austria was, however, reminded that she has a responsibility which she cannot evade for her participation in the war, and that in the final settlement account will inevitably be taken of her own contribution to her liberation.

III

Austrians have the opportunity to contribute to the liberation of their country by rendering full co-operation by word and deed with Allied Forces and agencies and by affording them all possible assistance and support against the Hitlerite German Oppressors.

H. R. ALEXANDER, *Field Marshal*,

Supreme Allied Commander Mediterranean Theatre of Operations.

MILITÄRREGIERUNG-ÖSTERREICH

PROKLAMATION NR. 1

AN DAS ÖSTERREICHISCHE VOLK

Bis zur Einsetzung einer Alliierten Kommission für Österreich durch die Regierungen des Vereinigten Königreichs, der Vereinigten Staaten von Amerika, der Union der Sozialistischen Sowjetrepubliken und der provisorischen Regierung der Französischen Republik gebeich, Feldmarschall HAROLD R. L. G. ALEXANDER, G.C.B., G.S.I., D.S.O., M.C., A.D.C., Oberster Befehlshaber der Alliierten Streitkräfte im Mittelmeergebiet und Militär-Gouverneur, hiemit bekannt:—

I

Die Alliierten Streitkräfte betreten Österreich als Sieger, insoweit als Österreich als ein zugehöriger Teil Deutschlands Krieg gegen die Vereinten Nationen geführt hat.

II

Die Regierungen des Vereinigten Königreichs, der Vereinigten Staaten von Amerika und der Union der Sozialistischen Sowjetrepubliken haben dessenungeachtet in der in Moskau am 1. November 1943 verlautbarten Erklärung über Österreich ihre Übereinstimmung zum Ausdruck gebracht, Österreich von der deutschen Herrschaft zu befreien, und den Wunsch geäußert, Österreich in Freiheit und Unabhängigkeit wiederhergestellt zu sehen. Diese Erklärung hat auch die Mahnung enthalten, dass auf Österreich für die Teilnahme am Kriege eine Verantwortung lastet, der es sich nicht entziehen kann, und dass Österreichs eigener Beitrag zu seiner Befreiung bei der endgültigen Regelung unvermeidlich in Rechnung gezogen werden wird.

III

Österreicher haben die Möglichkeit zur Befreiung ihrer Heimat beizutragen, indem sie mit den Alliierten Streitkräften und Behörden in Wort und Tat rückhaltlos zusammenwirken und ihnen jede mögliche Hilfe und Unterstützung gegen die Hitler gehorsamen deutschen Unterdrücker gewähren.

Feldmarschall H. R. ALEXANDER,

Oberster Befehlshaber der Alliierten Streitkräfte im Mittelmeergebiet.